



Parks Canada Management Action Plan  
2023 Fall Reports of the Commissioner of the Environment and Sustainable Development—Tuesday, November 7, 2023

Report 7

[Departmental Progress in Implementing Sustainable Development Strategies—Zero-Emission Vehicles](#)

Paragraph Number in Report	CESD Recommendation	Parks Canada Response	Description of Final Expected Outcome/Result	Expected Final Completion Date (Month & Year)	Action Plan and Key Milestones (Description/Date - Month & Year)	Responsible Lead (Position Title)	Directorate (s)
7.25	National Defence, Parks Canada, Fisheries and Oceans Canada, and the Canada Border Services Agency should develop strategic approaches to decarbonizing their fleets and expedite their implementation. These approaches should leverage the potential of telematics information to adapt fleet size and composition to meet operational needs and reduce emissions	Agreed.  Parks Canada is currently developing a Net-Zero Carbon Portfolio Plan which includes elements to expedite fleet decarbonization. The plan will identify the resources and strategies, including adapting fleet size and composition, required to meet operational needs and reduce emissions.	Plans for meeting the targeted percentage of light-duty vehicles being zero-emission by 2030 incorporated into Parks Canada’s Net-Zero Carbon Plan.	December 2024	Parks Canada will continue working on the development of a Net-Zero Carbon Portfolio Plan and associated documents to: <ul style="list-style-type: none"> <li>Define the timeline, approach, and resources required to meet the targeted percentage of light-duty vehicles being zero-emission by 2030 (June 2024).</li> <li>Incorporate details into Parks Canada’s Net-Zero Plan that explain how implementation will be expedited and progress advanced to meet the targeted percentage of light-duty vehicles being zero-emission by 2030 (December 2024).</li> </ul>	Director, Real Property and Asset Service Management with support from Executive Director, Real Property & Asset Portfolio Management	Real Property and Assets Directorate



Parks Canada Management Action Plan  
2023 Fall Reports of the Commissioner of the Environment and Sustainable Development—Tuesday, November 7, 2023

Report 7

[Departmental Progress in Implementing Sustainable Development Strategies—Zero-Emission Vehicles](#)

Paragraph Number in Report	CESD Recommendation	Parks Canada Response	Description of Final Expected Outcome/Result	Expected Final Completion Date (Month & Year)	Action Plan and Key Milestones (Description/Date - Month & Year)	Responsible Lead (Position Title)	Directorate (s)
7.36	National Defence, Parks Canada, Fisheries and Oceans Canada, and the Canada Border Services Agency should report in their departmental sustainable development strategy reports the numbers and percentages of zero-emission vehicles (including battery electric, plug-in hybrid electric, and hydrogen fuel cell electric) and conventional hybrid vehicles in their administrative fleets separately, in addition to the yearly procurement totals of these types of vehicles. Such reporting would better demonstrate their progress toward the target of 80% of vehicles being zero-emission vehicles and the short-term milestone of 75% of their vehicle purchases being zero-emission or conventional hybrid vehicles.	Agreed.  Parks Canada is committed to working with Public Services and Procurement Canada and the Treasury Board of Canada Secretariat's Centre for Greening Government to improve reporting information that better demonstrates progress toward the targeted percentage of zero-emission vehicles.	Improved reporting information on implementation of Parks Canada's Departmental Sustainable Development Strategy (DSDS) that better demonstrates its progress toward the targeted percentage of zero-emission vehicles.	June 2024	With support from Public Services and Procurement Canada and the Treasury Board of Canada Secretariat's Centre for Greening Government, improve reporting on Parks Canada's progress toward the targeted percentage of zero-emission vehicles by more clearly differentiating its results by light-duty vehicle type for inclusion in annual DSDS reporting (June 2024).	Executive Director, Real Property & Asset Portfolio Management	Real Property and Assets Directorate

Rapport 7

[Progrès réalisés par les ministères et organismes dans la mise en œuvre des stratégies de développement durable — Les véhicules à émission zéro](#)

N° de paragraphe dans le Rapport	Recommandation de la CEDD	Réponse de Parcs Canada	Description : Résultat attendu	Date prévue d'achèvement (mois et année)	Plan d'action et principaux jalons (description/date - mois et année)	Responsable (Nom et titre du poste)	Direction(s) générale(s)
7.25	La Défense nationale, Parcs Canada, Pêches et Océans Canada et l'Agence des services frontaliers du Canada devraient élaborer des approches stratégiques pour décarboniser leur parc de véhicules et en assurer une mise en œuvre accélérée. Ces approches devraient exploiter le potentiel des données télématiques pour adapter la taille et la composition des parcs de véhicules et ainsi réduire les émissions tout en répondant aux besoins opérationnels.	Recommandation acceptée.  Parcs Canada élabore actuellement un plan de portefeuille de carboneutralité qui comprend des éléments visant à accélérer la décarbonisation du parc automobile. Le plan définira les ressources et les stratégies, dont l'adaptation de la taille et de la composition du parc de véhicules, nécessaires pour répondre aux besoins opérationnels et réduire les émissions.	Les plans pour rencontrer le pourcentage ciblé de véhicules à émission zéro d'ici 2030, sont incorporés dans le plan de portefeuille de carboneutralité de Parcs Canada.	Décembre 2024	Parcs Canada continuera de travailler à l'élaboration d'un plan de portefeuille de carboneutralité et des documents associés afin de : <ul style="list-style-type: none"> <li>• Définir l'échéancier, l'approche, et les ressources requises pour rencontrer le pourcentage ciblé de véhicules à émission zéro d'ici 2030 (juin 2024).</li> <li>• Incorporer dans le plan de portefeuille de carboneutralité de Parcs Canada, les détails qui expliquent comment la mise en œuvre sera accélérée et les progrès réalisés vers l'atteinte du pourcentage ciblé de véhicules à émission zéro d'ici 2030, (décembre 2024).</li> </ul>	Directeur, Gestion des services de biens immobiliers et des actifs, avec le support de la Directrice Exécutive, Gestion du portefeuille des biens immobiliers et des actifs.	Direction générale des biens immobiliers et des actifs

Rapport 7

[Progrès réalisés par les ministères et organismes dans la mise en œuvre des stratégies de développement durable — Les véhicules à émission zéro](#)

N° de paragraphe dans le Rapport	Recommandation de la CEDD	Réponse de Parcs Canada	Description : Résultat attendu	Date prévue d'achèvement (mois et année)	Plan d'action et principaux jalons (description/date - mois et année)	Responsable  (Nom et titre du poste)	Direction(s) générale(s)
7.36	La Défense nationale, Parcs Canada, Pêches et Océans Canada et l'Agence des services frontaliers du Canada devraient présenter séparément, dans leurs rapports sur leur stratégie ministérielle de développement durable, le nombre et le pourcentage de véhicules à émission zéro (c'est-à-dire de véhicules électriques à batterie, de véhicules électriques hybrides rechargeables et de véhicules à pile à combustible à hydrogène) et de véhicules hybrides conventionnels qui composent leur parc de véhicules administratif, en plus du nombre total de nouveaux achats de ces types de véhicules chaque année. Ce type d'information permettrait de mieux cerner les progrès réalisés par rapport à la cible consistant à posséder un parc de	Recommandation acceptée.  Parcs Canada entend collaborer avec Services publics et Approvisionnement Canada et le Centre pour un gouvernement vert, au sein du Secrétariat du Conseil du Trésor du Canada, afin d'améliorer les renseignements rapportés et de mieux faire état des progrès réalisés vers l'atteinte du pourcentage ciblé de véhicules à émission zéro.	Amélioration des renseignements rapportés sur la mise en œuvre de la Stratégie de développement durable de Parcs Canada, qui fait mieux état des progrès réalisés vers l'atteinte du pourcentage ciblé de	Juin 2024	Avec l'appui de Services publics et Approvisionnement Canada et du Centre pour un gouvernement vert du Secrétariat du Conseil du Trésor, améliorer les renseignements rapportés à inclure dans les rapports d'étape de la Stratégie de développement durable de Parcs Canada, au sujet de la progression de Parcs Canada vers l'atteinte du pourcentage ciblé de véhicules à émission zéro, en différenciant plus clairement les résultats par type de véhicule léger (juin 2024).	Directrice Exécutive, Gestion du portefeuille des biens immobiliers et des actifs	Direction générale des biens immobiliers et des actifs

Rapport 7

[Progrès réalisés par les ministères et organismes dans la mise en œuvre des stratégies de développement durable — Les véhicules à émission zéro](#)

N° de paragraphe dans le Rapport	Recommandation de la CEDD	Réponse de Parcs Canada	Description : Résultat attendu	Date prévue d'achèvement (mois et année)	Plan d'action et principaux jalons (description/date - mois et année)	Responsable (Nom et titre du poste)	Direction(s) générale(s)
	véhicules administratif composé à 80 % de véhicules à émission zéro et au jalon à court terme selon lequel 75 % des nouveaux achats de véhicules seront des véhicules à émission zéro ou hybrides conventionnels.		véhicules à émission zéro.				